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Top 10 meest gestelde vragen

Beantwoording vragen uit online chat tijdens digitale  

bijeenkomst over ‘Onderzoek azc-locatie Santpoort-Zuid’  

op 7 februari 2024.
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1. In hoeverre is het mogelijk om kleinschalige opvang  
(voor 50 personen) te realiseren?*  
 
Schaalgrootte & leefbaarheid zijn een van de meest besproken 
thema’s onder de inwoners. Dit is dan ook een belangrijk onder-
werp tijdens de themabijeenkomsten en zal ook uitvoerig terug-
komen in het participatieverslag naar de raad.  
 
Kleinschalige locaties (voor 50 personen) zijn alleen haalbaar 
wanneer deze direct in gebruik genomen kunnen worden of als er 
lage ontwikkelkosten zijn. Het gaat dan bijvoorbeeld om bestaan-
de bebouwing, zoals een vakantiepark of hotel. Dit betekent ook 
dat er geen artsenpost, geen dagbesteding en geen beveiligers 
vanuit het COA zijn.  
Een uitzondering voor kleinschalige azc-locaties is de opvang  
van alleenstaande minderjarige vluchtelingen (amv). Voor  
amv’ers gelden andere voorwaarden voor de opvang en begelei-
ding. Dit vindt dan ook op aparte, kleinschaligere locaties plaats. 
 
Vanuit veiligheid gezien heeft de realisatie van één opvang-lo-
catie de voorkeur. Meerder (kleine) opvanglocaties leiden naar 
verwachting tot een aanzienlijk grotere belasting. Voor elke 
opvanglocatie is afstemming met politie, COA, gemeente, be-
veiliging en eventuele andere partners nodig. Dit vergt inzet op 
het gebied van voorbereiding, afstemming en het onderhouden 
van contacten. Daarnaast is afstemming met de buurt(en) nodig. 
Meerdere locaties leveren vermoedelijk ook een verzwaring op 
het gebied van preventie, toezicht op de openbare orde, inzet 
van politie/handhaving, monitoring van (social) media en de sa-
menwerking met interne en externe partners. Met de verschillen-
de opvanglocaties voor Oekraïense vluchtelingen, de amv-locatie 
in Driehuis en Skaeve Huse wordt er al een groot beroep gedaan 
op de basiscapaciteit van de politie en lijkt het onwenselijk meer-
dere opvang-locaties te realiseren. 
 
De vraag naar kleinschaligheid nemen wij serieus. Daarom on-
derhandelden we met het Ministerie van JenV en het COA over 
de minimale grootte van een locatie op braakliggend terrein. 
Daarmee is een locatie met 200 opvangplaatsen nu ook moge-
lijk geworden. Een locatie met 200 opvangplaatsen wordt door 
zowel het COA als Vluchtelingenwerk Nederland beschouwt als 
kleinschalig.
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2. Kan de gemeente/het COA garanderen dat er maximaal  
200 asielzoekers komen?* 
 
We onderzoeken op dit moment de mogelijkheden van een op-
vanglocatie voor 200 vluchtelingen. Op het moment dat een loca-
tie definitief is, leggen we het aantal vluchtelingen dat we daar 
opvangen vast in een bestuursovereenkomst (BO), tussen  
de gemeente en het COA. En ook in het bestemmingsplan. 
De bestuursovereenkomst voor het opvangschip met het COA en 
het addendum voor de tijdelijke verhoging van de vluchtelingen 
op het schip zijn openbaar. Deze bestanden vindt u via de volgen-
de link: Documenten|Samenspel Velsen

3. Als de taakstelling 377 wordt, wat gebeurt er met  
de overige 177?*  
 
Het Rijk stelde vast dat er in heel Nederland de komende twee 
jaar (2025 en 2026) 96.000 opvangplekken nodig zijn voor asiel-
zoekers. Dit betekent volgens de Spreidingswet dat de gemeen-
te Velsen 377 opvangplaatsen moet realiseren. De opgave van 
377 opvangplekken voor de komende 2 jaar ligt er vanwege een 
verwachte landelijke piek. De gemeente gaat er vanuit dat aan 
deze hoeveelheid opvangplaatsen niet structureel behoefte zal 
zijn. Voor duurzame locaties kijken we daarom naar ongeveer 261 
opvangplekken in de gemeente Velsen. Voor de overige opvang-
plaatsen kijken we naar de mogelijkheid van flexibele noodloca-
ties in de regio Zuid-Kennemerland. We vangen momenteel al 85 
amv’ers (alleenstaande minderjarige vreemdelingen) op in Drie-
huis. Met de mogelijke realisatie van een azc in Santpoort-Zuid 
met 200 opvangplaatsen zouden we voldoende structurele 
opvangcapaciteit hebben in de gemeente Velsen.

https://samenspelvelsen.nl/projecten-/onderzoek-azc-locatie-santpoort-zuid/documenten-azc/default.aspx#folder=2646965
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5. Waarom moet het zo dicht bij een woonwijk, als dat in 
Driehuis of op het schip ook niet het geval is?* 
 
De gemeente vindt het belangrijk dat bewoners van een azc in 
de buurt van een woonwijk gehuisvest worden. Dit stimuleert de 
integratie en participatie. 
 
Het COA is ook voorstander van opvang in de buurt van andere 
inwoners en van voorzieningen. Echter, de locaties die het COA 
krijgt aanboden voor (nood)opvang voldoen hier niet altijd aan. 
Daarom heeft het COA ook locaties buiten woongebieden. Voor 
duurzame opvang heeft dit wel de voorkeur. Ook Vluchtelingen-
werk Nederland is voorstander van opvang dichtbij of in een 
woonwijk. 

4. Hoe wordt de veiligheid gewaarborgd op en buiten de 
opvanglocatie?* 
 
Op een regulier azc zijn voldoende toezichthouders aanwezig. 
Mochten er op of rondom de opvang locatie signalen zijn van 
onveiligheid, dan geven de toezichthouders dat aan de politie 
door. Toezichthouders (beveiligers), boa’s van de gemeente en 
de politie hebben ook nauw contact met elkaar. 
 
De gemeente stelt samen met het COA en de politie een inte-
graal veiligheidsplan op vóórdat er een azc gevestigd wordt. 
Het COA is verantwoordelijk voor 24/7 toezicht en handhaving 
op een azc. De gemeente en politie zijn verantwoordelijk voor  
de openbare orde en veiligheid daarbuiten.  
 
De gemeente overlegt zeer regelmatig met de politie, de ge-
meentelijke BOA’s en ook met het locatie management van het 
COA. Daar worden periodiek alle actuele zaken besproken, en 
als dat nodig is opgepakt en uitgevoerd. Daarnaast komt er een 
telefoonnummer van de beveiliging op locatie die ook voor om-
wonenden 24/7 bereikbaar is.



5

6.  Wat is lange termijn? Hoelang blijft het azc er staan? 
 
De opdracht luidt om een locatie op land te zoeken voor lange-
re termijn. Dus in ieder geval 5 jaar. Hoe lang een eventueel azc 
blijft staan, is op dit moment nog niet duidelijk. Dit is onderdeel 
van het onderzoek.

7. Vergoed de gemeente planschade, ofwel is er sprake van 
financiële compensatie? 
 
Er is in dit geval geen directe financiële compensatie voor  
(direct) omwonenden. De gemeente staat wel open voor de  
mogelijkheid om bepaalde wensen of suggesties van inwoners 
uit Santpoort-Zuid voor de openbare ruimte te honoreren. 
Inwoners die van mening zijn dat er mogelijk sprake is van plan-
schade, bijvoorbeeld in de vorm van waardevermindering van 
hun huis, kunnen zo’n verzoek indienen bij de gemeente.  
Een onafhankelijk bureau beoordeelt dan dit verzoek. 
van het onderzoek.
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8. Het voelt alsof de beslissing al is genomen, in hoeverre is 
dat zo? 
 
Op dit moment vindt er een haalbaarheidsonderzoek plaats voor 
de locaties sportpark De Elta en Handgraaf in Santpoort-Zuid. 
Het college voert het raadbesluit uit van 22 mei 2023 waarin de 
gemeenteraad het college de opdracht heeft gegeven om te 
onderzoeken op welke locaties opvang op land voor langere tijd 
gerealiseerd kan worden.  
 
En hierbij in te zetten op de locatie Handgraaf of sportpark  
De Elta, maar ook de mogelijkheden voor andere locaties in 
ogenschouw te houden voor het geval dat opvang op deze  
locaties niet voldoende of niet mogelijk blijkt te zijn.  
 
Na de val van het kabinet Rutte IV (zomer 2023) maakten we 
tijdelijk een pas op de plaats en pauzeerden we het onderzoek. 
Het college wilde eerst met de gemeenteraad in gesprek om de 
plannen voor langdurige opvang van asielzoekers te bespreken. 
 
In september 2023 gaf de gemeenteraad het college de op-
dracht, door middel van een motie, om het onderzoek naar de 
locaties in Santpoort-Zuid voort te zetten. Dat is wat we nu doen. 
We zijn van start gegaan met een uitgebreid participatietraject 
waarin we luisteren naar de ideeën, zorgen, suggesties en wen-
sen van de inwoners.  
Dit alles leidt uiteindelijk tot een participatieverslag dat als advies 
naar de gemeenteraad gaat, samen met de resultaten van de 
andere onderzoeken. Zoals bijvoorbeeld de ruimtelijke, milieu-
kundige, juridische en financiële onderzoeken. De gemeenteraad 
neemt uiteindelijk in het najaar van 2024 hier een besluit over. 
 
Er is dus op dit moment nog geen besluit genomen over het 
realiseren van een azc in Santpoort- Zuid 
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9. Waarom is de conclusie van het Sweco-rapport  
zwart gelakt? 
 
Het conceptrapport, uitgevoerd door ingenieursbureau Sweco, is 
door middel van een Woo (Wet open overheid) verzoek opge-
vraagd bij de Provincie Noord-Holland.  
De Provincie heeft vanwege het feit dat het nog om een  
conceptversie ging de keuze gemaakt om deze versie niet in zijn 
geheel te publiceren.  
Wanneer dit onderzoek afgerond is en het rapport definitief is, 
zal het door de gemeente openbaar gemaakt worden.  
Volgens de huidige planning zal het definitieve rapport van 
Sweco medio juni 2024 vrijgegeven en ook extern gepubliceerd 
worden. 

10. Waarom is gekozen voor een digitale bijeenkomst,  
en niet voor een fysieke bijeenkomst?* 
 
Wij kregen signalen dat er vanuit de omwonenden een grote 
behoefte was aan centrale informatie. Om de informatiestroom 
zo helder mogelijk te houden, kozen we voor een digitale bijeen-
komst waarin we aan een grote groep inwoners en andere geïn-
teresseerden zowel informatie gaven, als gelegenheid boden om 
vragen te stellen via de online chat. 35 vragen uit de online chat 
zijn tijdens de digitale bijeenkomst door het aanwezige panel van 
de gemeente en het COA beantwoord. 
 
De vier startbijeenkomsten van de klankbordgroep in januari 
2024 waren wel fysiek. Ook de themabijeenkomsten in april en 
mei 2024 vinden fysiek plaats. Daarnaast gaan we in gesprek 
met bewoners op straat of in de wijk. Ook voeren wij gesprekken 
met diverse andere belanghebbenden zoals S.V. Terrasvogels en 
andere ondernemers. 


